

(above the average Russian level by 6.3 times) which is directly connected with a low level of development of industrial production (in shower calculation of 15 % from the average Russian level) and the lowest, even against other republics of the North Caucasus, a level of development of small business (12 % from average Russian) are revealed. And also the tasks promoting optimization of investment policy, to increase of investment appeal and further improvement of investment climate of ChR are reflected.

МЕТОДИЧЕСКИЕ ПОДХОДЫ К РАЗРАБОТКЕ КОНЦЕПТУАЛЬНОГО СТАНДАРТА «ПОЛИТИКА В ОБЛАСТИ СИСТЕМЫ ВНУТРЕННЕГО КОНТРОЛЯ» В КОММЕРЧЕСКИХ ОРГАНИЗАЦИЯХ

Кизиллов А.Н., Богатый Д.В.

ФГБОУ ВПО «Донской государственный аграрный университет», ГОУ ВПО Донской государственный аграрный университет, Персиановский, Россия (346493, Ростовская область, Октябрьский (с) район, п. Персиановский) Akizilov@inbox.ru, bogatyy89@rambler.ru

Выработаны методические подходы к разработке концептуального стандарта «Политика в области внутреннего контроля» в коммерческих организациях. Обоснована целесообразность применения стандартизации учетно-контрольных процессов. Определено место концептуального стандарта «Политика в области внутреннего контроля» в системе стандартов экономического субъекта. На основе обзора 20 концептуальных стандартов различных коммерческих организаций выработана унифицированная структура, включающая в себя 7 основных разделов, последовательно раскрывающая общие положения, основные термины и определения, концептуальные основы функционирования СВК, ее архитектуру, вопросы оценки ее эффективности, стратегию развития, а также последовательность действий по построению стандартизированной системы внутреннего контроля и заключительные положения. Применение выработанных методических подходов позволит сформировать концептуальный стандарт «Политика в области внутреннего контроля» на основе унифицированной схемы и регламентировать организацию, функционирование и совершенствование СВК, что, в конечном счете, способствует достижению организацией стратегических целей.

METHODOICAL APPROACHES TO THE DEVELOPMENT OF THE CONCEPT STANDARD «POLICY OF INTERNAL CONTROL SYSTEM» IN A COMMERCIAL ORGANIZATION

Kizilov A.N., Bogatyy D.V.

Don State Agrarian University, P. Persianovsky, Russia (346493, Rostov region. Oktyabrsky (c) District Persianovsky) Akizilov@inbox.ru, bogatyy89@rambler.ru

The methodological approaches to the development of the conceptual standard «policy in the field of internal control» in commercial organizations. Expediency of standardization of accounting and control processes. The place of the standard conceptual «Policies for the internal control» in the economic standards of the subject. On the basis of 20 to the review of conceptual standards of various business organizations developed unified suite structure includes seven main sections consistently reveals general provisions, basic terms and definitions, the conceptual foundations of the JMC, the architecture, the issues of assessing its effectiveness, strategy development, and sequence of action to build a standardized system of internal control, and the final position of the . Application developed methodological approaches will form the conceptual standard «policy on internal control» based on a unified scheme and regulated organization, functioning and development of CRS, which in the long, run, contributes to the achievement of the organization's strategic goals.

РАЗВИТИЕ МЕТОДИКИ ПОСТАНОВКИ УПРАВЛЕНЧЕСКОГО УЧЕТА И ВНУТРЕННЕГО КОНТРОЛЯ НА БАЗЕ КОНЦЕПЦИИ РЕИНЖИНИРИНГА УЧЕТНО-КОНТРОЛЬНЫХ БИЗНЕС-ПРОЦЕССОВ

Богатый Д.В.

ФГБОУ ВПО «Донской государственный аграрный университет», ГОУ ВПО Донской государственный аграрный университет, Персиановский, Россия (346493, Ростовская область, Октябрьский (с) район, п. Персиановский), bogatyy89@rambler.ru

Развита методика постановки управленческого учета и внутреннего контроля на основе концепции реинжиниринга учетных процессов. Обоснована целесообразность использования предложенной методики на предприятиях в целях совершенствования учетно-аналитических систем коммерческих организаций и корпоративного управления. Особенностью предложенной методики, включающей 8 взаимосвязанных этапов, является рассмотрение процесса постановки управленческого учета и внутреннего контроля в рамках единого проекта. Применение разработанной методики, предполагающей синтез проектного, стратегического и системного подходов, позволит обеспечить прозрачность и контролируемость бизнес-процессов на основе оценки и управления рисками, формирование эффективной контрольной среды, повышение гибкости и адаптивности коммерческой организации к турбулентной внешней среде.

DEVELOPMENT OF METHODS OF MANAGEMENT ACCOUNTING AND INTERNAL CONTROL BASED ON THE CONCEPT REENGINEERING ACCOUNTING AND CONTROL OF BUSINESS PROCESSES

Bogatyy D.V.

Don State Agrarian University, P. Persianovsky, Russia (346493, Rostov region. Oktyabrsky (c)
District Persianovsky), bogatyy89@rambler.ru

The technique of management accounting and internal control based on the concept of reengineering of accounting processes. The appropriateness of using the proposed methodology for enterprises in order to improve the accounting and analytical systems, business organizations and corporate governance. Feature of the proposed method, consisting of eight interconnected stages, is to examine the process of management accounting and internal control within a single project. Application of the developed method, involving the synthesis of design, strategic and systematic approach will provide visibility and control of business processes on the basis of risk assessment and management, the formation of an effective control environment, increased flexibility and adaptability of a commercial organization to a turbulent external environment.

УСЛОВИЯ ФОРМИРОВАНИЯ ИНВЕСТИЦИОННОЙ НЕОДНОРОДНОСТИ РАЗВИТИЯ РЕГИОНОВ

Бойко С.В.¹, Мустафаева Э.Р.²

1 Филиал ФГБОУ ВПО «Санкт-Петербургский государственный экономический университет»
в г. Череповце (РФ, Вологодская обл. 162602, Череповец, ул. Сталеваров, 44), e-mail: sboyko938@mail.ru
2 СПбГУП Санкт-Петербургский гуманитарный университет профсоюзов, 192238, улица Фучика, дом 15,
e-mail: ellada-mustafaeva@bk.ru

Основной задачей современной инвестиционной политики региона является оптимизация отраслевой структуры экономики, увеличение в ней доли обрабатывающих секторов промышленности на основе модернизации производственно-технологической базы. Инвестиционная политика в регионе, направленная на эффективное использование ресурсного потенциала, предполагает укрепление и расширение хозяйственных связей и кооперации, повышение роли инноваций и интенсивности инвестиционных процессов на всех уровнях социально-экономической системы, развитие инфраструктурной базы. Рассмотрены ведущие регионы по относительному объему инвестиций в основной капитал; неоднородность инвестиционной активности регионов; процесс формирования региональной политики; инвестиционный климат; инвестиционная чувствительность. Полученные данные в ходе оценки дают возможность понять, что выбор сложившихся производственных отношений происходит с учетом как местных, так и межрегиональных интересов для реализации инвестиционных проектов. Данные результаты исследования инвестиционной неоднородности экономики регионов могут быть использованы при разработке инвестиционной стратегии развития отдельных регионов, федеральных и региональных инвестиционных программ, а также найти применение в учебном процессе при подготовке лекционных курсов по экономическим дисциплинам, касающихся вопросов управления региональной экономикой, инвестиционной деятельностью. Таким образом, инвестиционная привлекательность на межрегиональном уровне на сегодняшний день затрагивает множество процессов микро- и макроэкономических уровней.

CONDITIONS OF FORMATION OF INVESTMENT HETEROGENEITY OF THE DEVELOPMENT OF THE REGIONS

Boyko S.V.¹, Mustafaeva E.R.²

1 Branch of "St. Petersburg State Economic University" in Cherepovets, (Russia, Vologda region,
162602, Cherepovets, 44 Stalevarovst.) e-mail: sboyko938@mail.ru
2 FSBEI HPE «Saint-Petersburg humanitarian University of trade unions»,
192238, Fuchika street, Building 15, e-mail: ellada-mustafaeva@bk.ru

The basic task of modern investment politics of region is optimization of branch structure of economy, increase in her stakes of processing sectors of industry on the basis of modernisation of productively-technological base. Investment politics in a region, sent to the effective use of resource potential, strengthening and expansion of economic connections and co-operation, increase of role of innovations and intensity of investment processes supposes at all levels of the socio-economic system, development of infrastructural base. Leading regions are considered on the relative volume of investments in the fixed assets; heterogeneity of investment activity of regions; process of forming of regional politics; investment climate; investmentssensitiveness. The obtained data during an estimation give an opportunity to understand that the choice of the folded productive relations takes place with an account, both local and interregional interests for realization of investment projects. These results of research of investment heterogeneity of economy of regions can be drawn on at development of investment strategy of development of separate regions, federal and regional investment programs, and also to find application in an educational process at preparation of lecture courses on economic disciplines, touching management questions a regional economy, investment activity. Thus, an investment attractiveness at interregional level to date affects the great number of processes mikro- and macroeconomic levels.